mechanical Apresyan (En-Ru) **1.**  $[m_1'kæ_{n_1}k(a)] n$ 1. механизм 2. механическая часть (какой-л. системы) 3. амер. полигр. (чёрно-белый) штриховой оригинал 4. механическая копилка (игрушечная) 2. [mi'kænik(ə)l] a 1. машинный; механический mechanical life - mex. срок службы (машины) mechanical engineer - инженер-механик машиностроитель mechanical engineering - машиностроение mechanical damage /failure/ - механическое повреждение mechanical effect - полезная мощность; эффективнаямощность 2. механический; автоматический mechanical arm - механическая рука, манипулятор mechanical brain - разг. аппаратура управления mechanical composition - полигр. машинный набор mechanical computer - механическое счётно-решающее устройство; счётно-вычислительнаямашина mechanical contact mine - воен. ударная мина mechanical control - механическое управление mechanical fuze - воен. механический дистанционный взрыватель mechanical lubrication - mex. принудительная смазка mechanical means - средства механизации (работ) mechanical pilot - ав. автопилот mechanical traction - механическая тяга mechanical transport - автотранспорт 3. технический mechanical aptitude - технические способности (человека) mechanical aptitude test - воен. проверка технических способностей (призывника) mechanical training - техническая подготовка, техническое обучение mechanical skill - технический навык to have a mechanical turn - иметь наклонности к механике /к технике/ 4. машинальный

mechanical answer - машинальный ответ mechanical movement - машинальное движение

5. филос. механистический

mechanical philosophy - механистическая философия механицизм

6. уст. относящийся к механикам, ремесленникам, мастеровым

# mechanical

mech-an-ic-al [mechanical mechanicals] BrE [məˈkænɪkl]

[məˈkænɪkl] adjective

1. operated by power from an engine

- a mechanical device/toy/clock
- · mechanical parts
- 2. connected with machines and engines
- mechanical problems/defects
- The breakdown was due to a mechanical failure.
- 3. (disapproving) (of people's behaviour and actions) done without thinking, like a machine

Syn: ↑routine

- a mechanical gesture/response
- My work has become mechanical— I could do it in my sleep.
- 4. connected with the physical laws of movement and cause and effect (= with 1 mechanics)
  - mechanical processes
- 5. (of a person) good at understanding how machines work

Derived Word | 1 mechanically

#### Word Origin:

late Middle English (describing an art or occupation concerned with the construction of machines): via Latin from Greek mekhanikos (from mēkhanē, from mēkhos 'contrivance') + 1-al.

#### Example Bank:

• The accuracy of all early mechanical clocks was low.

# mechanical

me chan i cal /mɪˈkænɪkəl/ BrE \*\* AmE \* adjective

[Word Family: noun: †machine, †machinery, †machinist, †mechanic, mechanics, †mechanism, †mechanization; adjective: ↑mechanical, ↑mechanized, ↑mechanistic; verb ↑machine, ↑mechanize; adverb ↑mechanically, ↑mechanistically]

[Date: 1400-1500; Language: Late Latin; Origin: mechanicus, from Greek, from mechane 'machine']

Longman DOCE 5th Ed. (En-En)

Oxford Advanced Learners Dictionary 8th Ed.

## 1. affecting or involving a machine:

- The flight has been cancelled due to mechanical failure.
- The plane had to make an emergency landing because of mechanical problems.
- 2. using power from an engine or machine to do a particular kind of work:
  - a mechanical digger
  - a mechanical device
- 3. a mechanical action, reply etc is one you do without thinking, and has been done many times before:
  - He was asked the same question so many times that the answer became mechanical.
- 4. someone who is mechanical understands how machines work
- **5**. *technical* relating to or produced by physical forces:
  - the mechanical properties of solids
- -mechanically /-kli/ adverb:
  - The actors spoke their lines mechanically, hardly caring about the meaning.
  - I'm not very mechanically minded (=not good at understanding how machines work and repairing them).

### mechanical

<sub>12500</sub>3590<sup>MCW</sup>

15000**2161**COCA

RANGE: 3k MECHANIC 15443

mechanics <sup>2256</sup> mechanics <sup>4182</sup> mechanical <sup>8198</sup> mechanically <sup>807</sup>

COCA 500k Unlemmatized

<sub>4340</sub>**4759**8198 *jj* 

Freakuency Pack